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Forfall meldes snarest til utvalgssekretær.  
Varamedlemmer møter kun etter nærmere innkalling. 
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Sak  PS  110/19 

 Budsjett 2020 og økonomiplan 2020 - 2023  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

1. Rådmannens forslag til budsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 vedtas med følgende 

endringer: 

 

 

Sammen skaper vi den grønne landsbyen 

Høsten 2015 vedtok FNs medlemsland 17 mål for bærekraftig utvikling frem 

mot 2030, formannskapet bygger sitt budsjett på bærekrafts målene, God 

helse, God utdanning, Bærekraftig byer og samfunn og Ansvarlig forbruk og 

produksjon. 

Gjennom et bearbeidet og godt forslag til budsjett fra rådmannen vil 

formannskapet gjøre følgende prioriteringer utover rådmannens forslag til 

budsjett og økonomiplan: 

 

Randaberg 2030 

Gjennom flere år med reduserte inntekter for kommunen, høge investeringer og økte tjenester til 

innbyggeren er fokuset på hvordan vi bruker pengene i kommunen viktigere enn noen gang. Vekst 

trenger ikke alltid koste mer, behovet for å se på hvordan vi forvalter og driver kommunen inn i 

fremtiden er derfor avgjørende for å opprettholde de gode tilbudene som finnes i Randaberg, både 

innen skole, eldreomsorg, idrett, kultur, frivillige lag og organisasjoner etc. Det er derfor viktig for et 

samlet formannskap å se fremtidens Randaberg, både på drift og investering siden.  
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- I budsjett for 2019 vedtok kommunestyre: «Hvordan bør Randaberg kommune sin 

organisasjon se ut i 2030? Kommunestyret ber rådmannen ta et overordna blikk på 

organisasjonen i et framtidsperspektiv.» Rådmannen har varslet at denne saken kommer 

første halvår 2020. I sammenheng med denne sak ber formannskapet om at planlagte 

investeringer i økonomiplanen gjennomgås, med fokus på hvordan vi kan eventuelt bruke 

eksisterende bygningsmasse, samlokalisere og utnytte potensiale som ligger i eksisterende 

bygninger bedre før nye investeringer gjennomføres. 

 

Vedlikehold 

Kommunen har stor formue i egen bygningsmasse, redusert vedlikehold og kvalitet på denne 

bygningsmassen er på mange måter økt gjeld. For å bevare denne formuen er behovet for en 

helhetlig vedlikeholdsplan som synliggjør kommunens eiendomsmasse og hvilke behov for 

vedlikehold på lang sikt, mellom lang sikt og på kort sikt som må gjennomf-øres. Planen bør rulleres 

og oppdateres i tråd med budsjett og økonomiplan.  

 

Sentrumsutvikling 

For å skape mer handel i sentrum, flere arbeidsplasser, liv og aktivitet økes investeringene til 

sentrumsutvikling.  

Klima og energi 

Formannskapet er opptatt av tiltakene som er påpekt i kommunens forslag til klima og energiplan blir 

fulgt opp.  Det bes derfor om at det utarbeides en strategi og plan for hvordan kommunen kan 

gjennomføre satsingen på fornybare energikilder som solceller, biogass, jordvarme eller solfangere til 

oppvarming og strømproduksjon i kommunale bygg 

 Målsettinga med fornybarsatsinga er å redusere kommunens CO2 avtrykk, redusere kommunens 

utgifter til strøm og oppvarming på sikt og flytte ansvar for kommunal energiforbruk fra 

tjenesteproduksjon til bygg og eiendomsavdelingen. For å kunne tenke skala og for å få mest effektiv 

bruk og størst mulig økonomisk effekt, kompetanse og styring av egen produsert energi, bør ansvaret 

samles for all kommunal energibruk i en avdeling. Slik tjenesteproduksjon skjermes for svingninger i 

kraft- og energipriser. 

Nye investeringer og rehabiliteringer bør i størst mulig grad søkes bygd på en måte så tilfredsstiller 

kriteriene til grønne lån i kommunalbanken.  

«frå svinn til måltid»  

Kommunen støtter Matsentralen i Rogaland med midler som Stavanger og Sandnes.   

Nye Harestad skole 

Fokus på å realisere sentrumsutvikling på gamle Harestad skole tomten slik at Nye Harestad skole 

byggetrinn 2 kan bygges snarest mulig. 

Alternativ opplæring og tverrfaglig team 
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Formannskapet har øremerket midler til styrking av tverrfaglig team og midler til alternativ 

opplæring. Hovedutvalg for oppvekst og levekår blir orientert om hvordan midlene kan brukes mest 

målrettet til barn og unge som trenger ekstra oppfølging og tilrettelegging i skolen. 

Barn og unge  

Fjellheim barnehage forsetter driften som før. Før Fjellheim barnehage fases ut skal det etableres nye 

barnehageavdelinger på Grødem. Det skal ses på muligheter for å bygge nye avdelinger på 

andelsbarnehagen i Ryggstranden og Endrestø.  

På grunn av økt kostnad i forbindelse med bemanningsnormen gis de private barnehagene et økt 

tilskudd for året 2020. 

Åpen barnehage forsetter med redusert tilbud. Det ses på muligheter for å bruke 2.etasje på 

Fjellheim barnehage til dette.  

Det skal fortsatt være mulig å ha barn i barnehagen i juli. Alle som har behov for å ha sitt barn i 

barnehage i ferietiden skal ha mulighet til dette. Men rådmannen må finne effektive løsninger med 

eventuell stenging av enkelte barnehager eller avdelinger i denne tiden, slik at det også kan 

gjennomføres god ferieavvikling for de ansatte.  

Kommunal kontantstøtte 

Nasjonal sats for kontantstøtte er økt de siste årene. Formannskapet har derfor halvert budsjettet for 

2021 og fremover. Det skal her sees på en innretning som gjør at lokal kontantstøtte ikke blir et 

virkemiddel for ekstra støtte i sommerferien, men faktisk et bidrag til de som velger å være hjemme 

noe ekstra med de minste barna. 

Skolemat 

Det gjennomføres en enkel elevundersøkelse på alle skolene om frokost og matpakkevaner. 

Undersøkelsen skal være anonym, kun med noen få bakgrunnsvariabler. Et eksempel på en enkel 

undersøkelse: 

 

Det sjekkes også ut med SU og FAU på skolene om hva slags ordning for skolemat de ser som mest 

hensiktsmessig på sin skole og hva som vil kunne være en akseptabel egenandel for foreldre å betale.  

 

Helse og velferd 

Randaberg får mange flere eldre i årene fremover, arbeidet med ny teknologi, andre måter og jobbe 

på gir behov for økt fokus på lederutvikling og kompetanseheving. Formannskapet har på bakgrunn 

av dette økt midlene til kompetanseheving og lederutvikling.   

Er du jente eller gutt? Hvilke klassetrinn går du på? Spiser du frokost?

1. jente 1. klasse 1. Ja, hver dag

2. gutt 2. klasse 2. Ja, stort sett

3. klasse 3. Sjelden

Hvilken skole går du på? 4. klasse 4. Aldri

1. Grødem skole 5. klasse

2. Harestad skole 6. klasse Har du med deg matpakke på skolen?

3. Goa skole 7. klasse 1. Ja, hver dag

8. klasse 2. Ja, stort sett

9. klasse 3. Sjelden

10. klasse 4. Aldri
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Formannskapet prioriterer også midlet til familieteamet på helsestasjonen.  

Avlastningsmulighet for pårørende på ettermiddag og kveld 

Det er mange pårørende med store omsorgsoppgaver i hjemmet og deres innsats er uvurderlig viktig 

også for kommunen. For enkelte kan noen timer med avlastning på ettermiddag eller kveld en gang i 

blant være det som skal til for å klare oppgavene videre. Kommunen ser på mulighetene for å 

realisere et slikt tilbud, gjerne i samarbeid med frivillige og/eller andre aktører. Tilbudet må ha en 

egenandel som betales av brukerne selv, med mindre det kan regnes for å være en lovpålagt tjeneste 

fra kommunen. Tilbudet må være trygt og forutsigbart. 

Kultur og frivillighet 

Formannskapet øker støtten til frivillige lag og organisasjoner der midlene primært skal gå til tiltak 

rettet mot barn og unge i skoleferien, sekundært til oppstart av tiltak som kan aktivisere nye 

brukergrupper av barn og unge gjennom året. Hovedutvalget for oppvekst og levekår ber om en sak 

om hvordan midlene skal fordeles tidlig 2020 slik at midlene kan brukes allerede sommeren 2020. 

Formannskapet prioriterer nærmiljøanlegg på Grødem skole. Dette er et lokalt initiativ som har stor 

støtte i nærmiljøet. Dette gir et bedre tilbud til barn og unge på Grødem Skole og bedre tilbud til 

organisert idrett. Randaberg Kommune sitt bidrag i budsjettet vil medføre at anlegget er 

fullfinansiert. 

For å kunne stimulere til økt kultur som f.eks. litterære treff i tillegg til krimfestival etc. økes støtten 

til arrangementsstøtte inne kultur sitt budsjett.   

Formannskapet ber også om en sak der organisering og finansiering av frivilligsentralen blir belyst. 

Kirken 

Formannskapet prioriterer å få lyssatt kirkene i Randaberg i forbindelse med Randaberg Kirke sitt 175 

års jubileum i 2020. Utover dette er det prioritert midler til ungdomsdiakonistilling som er et 

lavterskel tilbud mot ungdom i bygda.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Endringer i drift: 
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Endringer i investering: 

 

 

 

 

 

 

Endringer på skatt på eiendom og bruk av fond: 
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Nytt forslag: 

 

 

2. Ved utskrivning av skatt på inntekt og formue brukes de maksimale satsene som Stortinget 

vedtar.  
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3. Budsjettet godkjennes som rammebevilgninger til hvert av tjenesteområdene og 

prosjektene slik de framgår av bevilgningsskjema drift og oversikt over investeringstiltak.  

4. Kommunestyret vedtar selv postene under bevilgningsskjema drift og endring av disse.  

5. Rådmannen får fullmakt til å fordele lønnsavsetning mellom tjenesteområdene.   

6. Det tas opp lån til investeringer i samsvar med finansieringsplan (bevilgningsoversikt 

investering) med 12,140 mill. kr, jamfør kommunelovens § 14-15, første ledd. Etter 

delegeringsreglementet § 2-9 er rådmannen gitt fullmakt til å godkjenne lånebetingelser, 

låneform og låneinstitusjon. 

7. Det tas opp Startlån til videre utlån i Husbanken på 25 mill. kr, jamfør kommunelovens § 

14-17.  

8. Kommunale avgifter, gebyrer og egenbetalinger økes/endres i henhold til omtale i 

budsjettet og gebyrvedlegg   

9. Med hjemmel i Eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt for 2020 på 

faste eiendommer i hele kommunen.  

- Den generelle skattesatsen for de skattepliktige eiendommer beholdes uendret på 7 

promille (næring). Kommunen skriver ut skatt på næringsdelen (bygning og grunn) i 

tidligere skattlagte verk/bruk (annet ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 

3 og 4). Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med to 

syvendedel i 2020. Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 7 promille.  

- I medhold av eiendomsskatteloven § 12 bokstav a) differensieres satsene ved at den 

skattesats som skal gjelde for bolig- og fritidseiendommer settes til 2,2 promille. For 

boligdelen av eiendommer (herunder fritidseiendommer) som ikke benyttes til 

næringsvirksomhet, fjernes gjeldende bunnfradrag på 733.000 kr av takstverdi for hver 

godkjent boenhet. Det gis dermed ikke bunnfradrag for 2020. 

- Alminnelig taksering utsettes og gjeldende takster benyttes for skatteåret 2020. 

- Alle takster blir kontorjustert slik at takstverdien økes med 20% fra 2020. 

- For boliger og fritidseiendommer innføres det en reduksjonsfaktor på 30% fra 2020. 

- I medhold av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a) videreføres følgende fritak fra 

eiendomsskatt: 

• fylkeskommunale anlegg 

• private barnehager 

• idrettsanlegg 

• anlegg tilhørende ideelle lag og organisasjoner 

• samfunnshus 

• bedehus 
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• småbåthavner 

 

I tillegg videreføres det fritak av eiendomsskatteloven § 7 bokstav b) for fredete bygninger 

og verneverdige bygninger som har historisk verdi for eiendomsskatt.  

10. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatte 

skattevedtekter og Rammer og retningslinjer for taksering i henhold til lov om 

eiendomsskatt. 

11. Eiendomsskatten skal betales i to terminer, jamfør eiendomsskatteloven § 25. 

 

 

 

 

 

Behandling: 

 

Votering: Tilrådingen enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

Formannskapets tilråding: 

 

1. Rådmannens forslag til budsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 vedtas med følgende 

endringer: 
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Sammen skaper vi den grønne landsbyen 

Høsten 2015 vedtok FNs medlemsland 17 mål for bærekraftig utvikling frem 

mot 2030, formannskapet bygger sitt budsjett på bærekrafts målene, God 

helse, God utdanning, Bærekraftig byer og samfunn og Ansvarlig forbruk og 

produksjon. 

Gjennom et bearbeidet og godt forslag til budsjett fra rådmannen vil 

formannskapet gjøre følgende prioriteringer utover rådmannens forslag til 

budsjett og økonomiplan: 

 

Randaberg 2030 

Gjennom flere år med reduserte inntekter for kommunen, høge investeringer og økte tjenester til 

innbyggeren er fokuset på hvordan vi bruker pengene i kommunen viktigere enn noen gang. Vekst 

trenger ikke alltid koste mer, behovet for å se på hvordan vi forvalter og driver kommunen inn i 

fremtiden er derfor avgjørende for å opprettholde de gode tilbudene som finnes i Randaberg, både 

innen skole, eldreomsorg, idrett, kultur, frivillige lag og organisasjoner etc. Det er derfor viktig for et 

samlet formannskap å se fremtidens Randaberg, både på drift og investering siden.  

- I budsjett for 2019 vedtok kommunestyre: «Hvordan bør Randaberg kommune sin 

organisasjon se ut i 2030? Kommunestyret ber rådmannen ta et overordna blikk på 

organisasjonen i et framtidsperspektiv.» Rådmannen har varslet at denne saken kommer 

første halvår 2020. I sammenheng med denne sak ber formannskapet om at planlagte 

investeringer i økonomiplanen gjennomgås, med fokus på hvordan vi kan eventuelt bruke 

eksisterende bygningsmasse, samlokalisere og utnytte potensiale som ligger i eksisterende 

bygninger bedre før nye investeringer gjennomføres. 

 

Vedlikehold 

Kommunen har stor formue i egen bygningsmasse, redusert vedlikehold og kvalitet på denne 

bygningsmassen er på mange måter økt gjeld. For å bevare denne formuen er behovet for en 

helhetlig vedlikeholdsplan som synliggjør kommunens eiendomsmasse og hvilke behov for 

vedlikehold på lang sikt, mellom lang sikt og på kort sikt som må gjennomf-øres. Planen bør rulleres 

og oppdateres i tråd med budsjett og økonomiplan.  

 

Sentrumsutvikling 

For å skape mer handel i sentrum, flere arbeidsplasser, liv og aktivitet økes investeringene til 

sentrumsutvikling.  

Klima og energi 
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Formannskapet er opptatt av tiltakene som er påpekt i kommunens forslag til klima og energiplan blir 

fulgt opp.  Det bes derfor om at det utarbeides en strategi og plan for hvordan kommunen kan 

gjennomføre satsingen på fornybare energikilder som solceller, biogass, jordvarme eller solfangere til 

oppvarming og strømproduksjon i kommunale bygg 

 Målsettinga med fornybarsatsinga er å redusere kommunens CO2 avtrykk, redusere kommunens 

utgifter til strøm og oppvarming på sikt og flytte ansvar for kommunal energiforbruk fra 

tjenesteproduksjon til bygg og eiendomsavdelingen. For å kunne tenke skala og for å få mest effektiv 

bruk og størst mulig økonomisk effekt, kompetanse og styring av egen produsert energi, bør ansvaret 

samles for all kommunal energibruk i en avdeling. Slik tjenesteproduksjon skjermes for svingninger i 

kraft- og energipriser. 

Nye investeringer og rehabiliteringer bør i størst mulig grad søkes bygd på en måte så tilfredsstiller 

kriteriene til grønne lån i kommunalbanken.  

«frå svinn til måltid»  

Kommunen støtter Matsentralen i Rogaland med midler som Stavanger og Sandnes.   

Nye Harestad skole 

Fokus på å realisere sentrumsutvikling på gamle Harestad skole tomten slik at Nye Harestad skole 

byggetrinn 2 kan bygges snarest mulig. 

Alternativ opplæring og tverrfaglig team 

Formannskapet har øremerket midler til styrking av tverrfaglig team og midler til alternativ 

opplæring. Hovedutvalg for oppvekst og levekår blir orientert om hvordan midlene kan brukes mest 

målrettet til barn og unge som trenger ekstra oppfølging og tilrettelegging i skolen. 
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Barn og unge  

Fjellheim barnehage forsetter driften som før. Før Fjellheim barnehage fases ut skal det etableres nye 

barnehageavdelinger på Grødem. Det skal ses på muligheter for å bygge nye avdelinger på 

andelsbarnehagen i Ryggstranden og Endrestø.  

På grunn av økt kostnad i forbindelse med bemanningsnormen gis de private barnehagene et økt 

tilskudd for året 2020. 

Åpen barnehage forsetter med redusert tilbud. Det ses på muligheter for å bruke 2.etasje på 

Fjellheim barnehage til dette.  

Det skal fortsatt være mulig å ha barn i barnehagen i juli. Alle som har behov for å ha sitt barn i 

barnehage i ferietiden skal ha mulighet til dette. Men rådmannen må finne effektive løsninger med 

eventuell stenging av enkelte barnehager eller avdelinger i denne tiden, slik at det også kan 

gjennomføres god ferieavvikling for de ansatte.  

Kommunal kontantstøtte 

Nasjonal sats for kontantstøtte er økt de siste årene. Formannskapet har derfor halvert budsjettet for 

2021 og fremover. Det skal her sees på en innretning som gjør at lokal kontantstøtte ikke blir et 

virkemiddel for ekstra støtte i sommerferien, men faktisk et bidrag til de som velger å være hjemme 

noe ekstra med de minste barna. 

Skolemat 

Det gjennomføres en enkel elevundersøkelse på alle skolene om frokost og matpakkevaner. 

Undersøkelsen skal være anonym, kun med noen få bakgrunnsvariabler. Et eksempel på en enkel 

undersøkelse: 

 

Det sjekkes også ut med SU og FAU på skolene om hva slags ordning for skolemat de ser som mest 

hensiktsmessig på sin skole og hva som vil kunne være en akseptabel egenandel for foreldre å betale.  

 

Helse og velferd 

Randaberg får mange flere eldre i årene fremover, arbeidet med ny teknologi, andre måter og jobbe 

på gir behov for økt fokus på lederutvikling og kompetanseheving. Formannskapet har på bakgrunn 

av dette økt midlene til kompetanseheving og lederutvikling.   

Formannskapet prioriterer også midlet til familieteamet på helsestasjonen.  

Er du jente eller gutt? Hvilke klassetrinn går du på? Spiser du frokost?

1. jente 1. klasse 1. Ja, hver dag

2. gutt 2. klasse 2. Ja, stort sett

3. klasse 3. Sjelden

Hvilken skole går du på? 4. klasse 4. Aldri

1. Grødem skole 5. klasse

2. Harestad skole 6. klasse Har du med deg matpakke på skolen?

3. Goa skole 7. klasse 1. Ja, hver dag

8. klasse 2. Ja, stort sett

9. klasse 3. Sjelden

10. klasse 4. Aldri
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Avlastningsmulighet for pårørende på ettermiddag og kveld 

Det er mange pårørende med store omsorgsoppgaver i hjemmet og deres innsats er uvurderlig viktig 

også for kommunen. For enkelte kan noen timer med avlastning på ettermiddag eller kveld en gang i 

blant være det som skal til for å klare oppgavene videre. Kommunen ser på mulighetene for å 

realisere et slikt tilbud, gjerne i samarbeid med frivillige og/eller andre aktører. Tilbudet må ha en 

egenandel som betales av brukerne selv, med mindre det kan regnes for å være en lovpålagt tjeneste 

fra kommunen. Tilbudet må være trygt og forutsigbart. 

Kultur og frivillighet 

Formannskapet øker støtten til frivillige lag og organisasjoner der midlene primært skal gå til tiltak 

rettet mot barn og unge i skoleferien, sekundært til oppstart av tiltak som kan aktivisere nye 

brukergrupper av barn og unge gjennom året. Hovedutvalget for oppvekst og levekår ber om en sak 

om hvordan midlene skal fordeles tidlig 2020 slik at midlene kan brukes allerede sommeren 2020. 

Formannskapet prioriterer nærmiljøanlegg på Grødem skole. Dette er et lokalt initiativ som har stor 

støtte i nærmiljøet. Dette gir et bedre tilbud til barn og unge på Grødem Skole og bedre tilbud til 

organisert idrett. Randaberg Kommune sitt bidrag i budsjettet vil medføre at anlegget er 

fullfinansiert. 

For å kunne stimulere til økt kultur som f.eks. litterære treff i tillegg til krimfestival etc. økes støtten 

til arrangementsstøtte inne kultur sitt budsjett.   

Formannskapet ber også om en sak der organisering og finansiering av frivilligsentralen blir belyst. 

Kirken 

Formannskapet prioriterer å få lyssatt kirkene i Randaberg i forbindelse med Randaberg Kirke sitt 175 

års jubileum i 2020. Utover dette er det prioritert midler til ungdomsdiakonistilling som er et 

lavterskel tilbud mot ungdom i bygda.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Side 19 av 47 

Endringer i drift: 
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Endringer i investering: 
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Endringer på skatt på eiendom og bruk av fond: 

 

Nytt forslag: 
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2. Ved utskrivning av skatt på inntekt og formue brukes de maksimale satsene som Stortinget 

vedtar.  

3. Budsjettet godkjennes som rammebevilgninger til hvert av tjenesteområdene og 

prosjektene slik de framgår av bevilgningsskjema drift og oversikt over investeringstiltak.  

4. Kommunestyret vedtar selv postene under bevilgningsskjema drift og endring av disse.  

5. Rådmannen får fullmakt til å fordele lønnsavsetning mellom tjenesteområdene.   

6. Det tas opp lån til investeringer i samsvar med finansieringsplan (bevilgningsoversikt 

investering) med 11,667 mill. kr, jamfør kommunelovens § 14-15, første ledd. Etter 

delegeringsreglementet § 2-9 er rådmannen gitt fullmakt til å godkjenne lånebetingelser, 

låneform og låneinstitusjon. 

7. Det tas opp Startlån til videre utlån i Husbanken på 25 mill. kr, jamfør kommunelovens § 

14-17.  

8. Kommunale avgifter, gebyrer og egenbetalinger økes/endres i henhold til omtale i 

budsjettet og gebyrvedlegg   

9. Med hjemmel i Eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt for 2020 på 

faste eiendommer i hele kommunen.  

- Den generelle skattesatsen for de skattepliktige eiendommer beholdes uendret på 7 

promille (næring). Kommunen skriver ut skatt på næringsdelen (bygning og grunn) i 

tidligere skattlagte verk/bruk (annet ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 

3 og 4). Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med to 

syvendedel i 2020. Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 7 promille.  

- I medhold av eiendomsskatteloven § 12 bokstav a) differensieres satsene ved at den 

skattesats som skal gjelde for bolig- og fritidseiendommer settes til 2,2 promille. For 

boligdelen av eiendommer (herunder fritidseiendommer) som ikke benyttes til 

næringsvirksomhet, fjernes gjeldende bunnfradrag på 733.000 kr av takstverdi for hver 

godkjent boenhet. Det gis dermed ikke bunnfradrag for 2020. 

- Alminnelig taksering utsettes og gjeldende takster benyttes for skatteåret 2020. 

- Alle takster blir kontorjustert slik at takstverdien økes med 20% fra 2020. 

- For boliger og fritidseiendommer innføres det en reduksjonsfaktor på 30% fra 2020. 

- I medhold av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a) videreføres følgende fritak fra 

eiendomsskatt: 

• fylkeskommunale anlegg 

• private barnehager 

• idrettsanlegg 

• anlegg tilhørende ideelle lag og organisasjoner 
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• samfunnshus 

• bedehus 

• småbåthavner 

 

I tillegg videreføres det fritak av eiendomsskatteloven § 7 bokstav b) for fredete bygninger 

og verneverdige bygninger som har historisk verdi for eiendomsskatt.  

10. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatte 

skattevedtekter og Rammer og retningslinjer for taksering i henhold til lov om 

eiendomsskatt. 

11. Eiendomsskatten skal betales i to terminer, jamfør eiendomsskatteloven § 25. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sak  PS  111/19 

 Endret bompengeopplegg for Bymiljøpakken på Nord-Jæren  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

1. Randaberg kommune slutter seg til de foreslåtte justeringene i finansieringen 

av Bymiljøpakken, slik det er skissert i det faglige grunnlaget fra Statens 

vegvesen Region vest datert 04.12.2019. 

2. Randaberg kommune går inn for at Bymiljøpakken blir delvis finansiert med 

bompenger. Det er lagt til grunn en portefølje med investeringsbehov på ca. 

29,3 mrd. 2020–kr. 

Følgende finansieringsplan er lagt til grunn for Bymiljøpakken 2018-2033: 
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3. Randaberg kommune legger til grunn at Bymiljøpakken blir porteføljestyrt og 

at omfanget av utbyggingen blir tilpasset den økonomiske rammen.  

4. Rushtidsavgift fjernes og det innføres betaling for nullutslippskjøretøy på 50 

pst. av ordinær takst fratrukket brikkerabatt. Betaling av bompenger som 

nullutslippskjøretøy krever elektronisk brikke og gyldig avtale. Uten elektronisk 

brikke og gyldig avtale, vil nullutslippskjøretøy bli belastet ordinær takst på lik 

linje med andre kjøretøy. 

5. Randaberg kommune anmoder Samferdselsdepartementet om å fatte vedtak 

om å bruke fullmakten gitt av Stortinget til å fjerne rushtidsavgiften så raskt 

som mulig. 

6. Partene forplikter seg til å endre bomplasseringer og/eller innkrevingsretninger 

for Tananger og Lura. Det settes umiddelbart i gang en utredning om hvordan 

bomplasseringene og/eller innkrevingsretning kan innrettes slik at 

belastningen for innbyggerne i disse områdene kan bli bedre og mindre 

belastende. Endringer skal ikke medføre at det oppstår hull i ringene. Partene 

er enige om at nødvendige tiltak for å oppnå disse målene skal besluttes og 

iverksettes så snart som mulig og i alle fall senest i løpet av våren 2020. Det 

er lagt til grunn at endringene skal ikke skape hull i bomringen og/eller svekke 

økonomien i pakken. 

7. Bomstasjonsopplegget kan endres på et senere tidspunkt, forutsatt at det er 

lokal tilslutning til dette og endringene ikke svekker økonomien i 

Bymiljøpakken i vesentlig grad.  

8. Randaberg kommune gir sin tilslutning til at grunntakstene kan justeres slik at 

det oppnås en gjennomsnittstakst på 12 kr per passering (2020-kr). Det 

forutsettes lokalpolitisk tilslutning i forkant av eventuelle takstjusteringer.  

9. Gjennomsnittstaksten prisjusteres i samsvar med SSBs konsumprisindeks fra 

og med år 2021. Styringsgruppen for Bymiljøpakken får fullmakt til å foreta 

prisjusteringer av takstene. 

10. Basert på gjennomsnittstakst på 12 2020-kr er det lagt til grunn følgende 

grunntakster uten rabatt (i 2020-kr): 

- Takstgruppe 1 (Kjøretøy med tillatt totalvekt til og med 3500 kg, samt alle 

kjøretøy uavhengig av vekt i kjøretøykategori M1): 23 kr 

- Takstgruppe 2 (Kjøretøy med tillatt totalvekt fra og med 3501 kg, unntatt 

kjøretøy som er registrert i kjøretøykategori M1):58 kr 

11.  Ordningene med timesregel og passeringstak på 75 passeringer per måned 

for alle kjøretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke videreføres. I samsvar 

med forutsetningene for den felles timesregelen med Hundvågtunnelen i Prop. 

47 S (2016-2017), legges det til grunn at det er den første registrerte 

passeringen som vil gjelde, uavhengig av takst. 

12.  Rabattordninger og fritaksordninger skal følge gjeldende takstretningslinjer. 

Dette innebærer blant annet at kjøretøy i takstgruppe 1 med gyldig brikke får 

20 pst. rabatt. 

13. Styringsgruppen for Bymiljøpakken gis fullmakt til å foreta eventuelle mindre 

justeringer i forbindelse med utarbeidelse av proposisjon til Stortinget om 

Bymiljøpakken, slik at denne blir tilpasset forhandlingsresultatet for 

byvekstavtalen. 
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Det legges ikke opp til endringer i innkrevingstiden. Bompengeperioden er satt 

til 15 år fra innkrevingstart 1. oktober 2018. 

 
Randaberg kommune slutter seg til følgende for Rogaland fylkeskommune: 
 

14. Under forutsetning av Kommunal- og moderniseringsdepartementets 

godkjenning, garanterer Rogaland fylkeskommune ved selvskyldnerkausjon 

for et maksimalt låneopptak for bompengeselskapet, avgrenset til 1 500 mill. kr 

for Bymiljøpakken, med tillegg av 10 pst. av til enhver tid gjeldende hovedstol 

til dekning av eventuelle renter og omkostninger. Det samlede garantibeløpet 

blir følgelig 1 650 mill. kr. Garantisten har rett til å sikre garantiene med 1. 

prioritets pant i bompengeselskapets rett til å kreve inn bompenger. 

15. Garantien gjelder fra første opptrekk på finansieringen i forbindelse med 

rekvisisjoner fra oppdragsgiver i byggeperioden, og gjennom 

innkrevingsperioden. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. 

garantiføresegna § 3. Samlet garantitid blir inntil 14 år fra første opptrekk på 

finansieringen i forbindelse med rekvisisjoner fra oppdragsgiver. 

16. Garantien gjelder inntil bompengeselskapets gjeld er nedbetalt og reduseres i 

takt med nedbetalingen av lån. 

17. Det blir lagt til grunn at ansvaret for innkreving og delfinansiering av 

Bymiljøpakken med bompenger skal fortsette i det regionale 

bompengeselskapet Ferde AS. 

 
 

 

Behandling: 

Forslag fra Alexander Rügert-Raustein (MDG): 

 

Forslag til vedtak: 

For å sikre god og forsvarleg sakshandsaming som sikre rettssikkerheit utsettes 
saker 111/19 og sak 112/19 til neste kommunestyremøte. 

 

Votering: Rügert-Raustein sitt utsettingsforslag fikk stemmen til MDG og falt. 

 

 

 

 

 Forslag fra Ingve Lerang (V): 

 

Randaberg kommunestyre avviser den foreliggende Byvekstavtale 2019-2029 
mellom Staten, Rogaland fylkeskommune og kommunene Stavanger, Sandnes, Sola 
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og Randaberg. Det er ikke mulig å godkjenne avtalen når miljøtiltakene i avtalen er 
langt dårligere enn i forrige avtale. 
 
Kommunestyret er sterkt bekymret for den økonomiske risikoen som ligger i avtalen. 
Et fremtidig brudd på nullvekstmålet vil medføre tap av betydelige statlige tilskudd 
uten at det finnes forpliktende tiltak for å kunne rette opp i det. 
 
Kommunestyret ønsker at tidsdifferensieringen av bompengene (rushtidsavgift) 
videreføres, nulltakst for elbiler videreføres frem til minst 2023 og det vurderes innført 
en gradvis innføring av bombetaling for elbiler fra 2023, med inntil 10% av 
normaltakst årlig fra 2024.  
 
Kommunestyret vil ikke at det generelle effektiviseringskuttet i prosjektene i 
Bymiljøpakken skal gå utover kvaliteten på kollektiv- og sykkelsatsingen. 

 

Votering: Fikk stemmene til Sv, V, MDG og Ludvigsen (KrF) og falt. 

 

Alexander Rügert-Raustein (MDG):  

Dei Grøne fremmer følgjande alternativ forslag til vedtak  

Justering av bompengeopplegg for Bymiljøpakken. 

  

Den siste tids aukande trafikkutvikling trass i gjeldande bomtakster krev 
klimahandling. Kommunestyret erkjenner at utviklinga går i feil retning og strengare 
tiltak er naudsynt. Førelagt avtale er basert på premisser frå førre valgperiode som 
ikkje er foreineleg med klima- og miljøkrav. 

Difor vedtar kommunestyret følgjande: 

  

1)     Førelagt avtale bryter med klima- og nullvekstmål og godkjennes ikkje. 
2)     Ordførar forhandler vidare med følgjande premisser 

a.     Belønninsmidlar vidareføras med dagens nivå så lenge forhandlingar pågår.  
b.     For å sikre arbeidstakarar i lavtlønnsyrke mot urettferdig stor belasting innførast 
eit lønnsrelatert fleirtrinns rabattsystem. 

c.      CO2utslepp har global verknad og det er likegyldig om den kjem i frå lokal trafikk 
eller gjennomgangstrafikk, person- eller næringtransport. Difor skal nullvekstmålet 
gjelde for all trafikk i regionen, enkeltvis for kvar gruppe og i sum. 
d.     Nullvekstmålet er berre ein teknisk terskel for utløysing av belønningsmidler. Ut 
over det setter regionen eit mål om reduksjon for summen av all trafikk med minst 
33% i forhald til dagens nivå innan 2030. Trafikkreduksjon med mindre enn 3% dei 
siste 12 måneder krev ytarlege tiltak. 
e.     Det er gjeldande definisjon av nullvekst som ligger til grunn med mindre eit 
framtideg videreutvikla nullvekstmål er openbart og tydeleg strengare enn dagens. 
f.      Grunntakst og tidsdifferensiert tillegg brukes aktiv som verkemiddel for å nå 
dette målet viss trafikkutviklinga tilseie det. Auka inntekter skal brukast til 
takstreduskjon for å styrke den sosiale profilen. Takster kan endres med ein måneds 
varsel frå neste 1. i måneden. 
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g.     Kapasitetsaukande vegprosjekt (E39 Smiene-Harestad, E39 Hove-Ålgård, 
Transportkorridor Vest og Tverrfobindelsen) er motstridande til disse målsettinger og 
strykes frå porteføljen. Frigjorte statlege midlar overføres kollektivtiltak. 
h.     Belønningsmidlar aukast monaleg slik at kollektivtakster kan reduserast 
samtideg som kollektivtilbudet utvidast tydeleg i både rutetilbod og hyppigare 
avganger. 

i.       Auka kostnader for innkjøp av kollektivkøyretøy med nullutsleppsteknologi 
fullfinansierast av staten. Det gjelder båe buss, båt og bane. 
 
 
 

Votering: Fikk stemmene til MDG, SV og Ludvigsen (KrF) og falt. 

 

Votering:  

Formannskapets tilråding vedtatt mot stemmene til MDG, V, SV og Ludvigsen 
(KrF).  

 

 

 

Formannskapets tilråding: 

 

1. Randaberg kommune slutter seg til de foreslåtte justeringene i finansieringen 

av Bymiljøpakken, slik det er skissert i det faglige grunnlaget fra Statens 

vegvesen Region vest datert 04.12.2019. 

2. Randaberg kommune går inn for at Bymiljøpakken blir delvis finansiert med 

bompenger. Det er lagt til grunn en portefølje med investeringsbehov på ca. 

29,3 mrd. 2020–kr. 

Følgende finansieringsplan er lagt til grunn for Bymiljøpakken 2018-2033: 

          

3. Randaberg kommune legger til grunn at Bymiljøpakken blir porteføljestyrt og 

at omfanget av utbyggingen blir tilpasset den økonomiske rammen.  

4. Rushtidsavgift fjernes og det innføres betaling for nullutslippskjøretøy på 50 

pst. av ordinær takst fratrukket brikkerabatt. Betaling av bompenger som 

nullutslippskjøretøy krever elektronisk brikke og gyldig avtale. Uten elektronisk 

brikke og gyldig avtale, vil nullutslippskjøretøy bli belastet ordinær takst på lik 

linje med andre kjøretøy. 
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5. Randaberg kommune anmoder Samferdselsdepartementet om å fatte vedtak 

om å bruke fullmakten gitt av Stortinget til å fjerne rushtidsavgiften så raskt 

som mulig. 

6. Partene forplikter seg til å endre bomplasseringer og/eller innkrevingsretninger 

for Tananger og Lura. Det settes umiddelbart i gang en utredning om hvordan 

bomplasseringene og/eller innkrevingsretning kan innrettes slik at 

belastningen for innbyggerne i disse områdene kan bli bedre og mindre 

belastende. Endringer skal ikke medføre at det oppstår hull i ringene. Partene 

er enige om at nødvendige tiltak for å oppnå disse målene skal besluttes og 

iverksettes så snart som mulig og i alle fall senest i løpet av våren 2020. Det 

er lagt til grunn at endringene skal ikke skape hull i bomringen og/eller svekke 

økonomien i pakken. 

7. Bomstasjonsopplegget kan endres på et senere tidspunkt, forutsatt at det er 

lokal tilslutning til dette og endringene ikke svekker økonomien i 

Bymiljøpakken i vesentlig grad.  

8. Randaberg kommune gir sin tilslutning til at grunntakstene kan justeres slik at 

det oppnås en gjennomsnittstakst på 12 kr per passering (2020-kr). Det 

forutsettes lokalpolitisk tilslutning i forkant av eventuelle takstjusteringer.  

9. Gjennomsnittstaksten prisjusteres i samsvar med SSBs konsumprisindeks fra 

og med år 2021. Styringsgruppen for Bymiljøpakken får fullmakt til å foreta 

prisjusteringer av takstene. 

10. Basert på gjennomsnittstakst på 12 2020-kr er det lagt til grunn følgende 

grunntakster uten rabatt (i 2020-kr): 

- Takstgruppe 1 (Kjøretøy med tillatt totalvekt til og med 3500 kg, samt alle 

kjøretøy uavhengig av vekt i kjøretøykategori M1): 23 kr 

- Takstgruppe 2 (Kjøretøy med tillatt totalvekt fra og med 3501 kg, unntatt 

kjøretøy som er registrert i kjøretøykategori M1):58 kr 

11.  Ordningene med timesregel og passeringstak på 75 passeringer per måned 

for alle kjøretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke videreføres. I samsvar 

med forutsetningene for den felles timesregelen med Hundvågtunnelen i Prop. 

47 S (2016-2017), legges det til grunn at det er den første registrerte 

passeringen som vil gjelde, uavhengig av takst. 

12.  Rabattordninger og fritaksordninger skal følge gjeldende takstretningslinjer. 

Dette innebærer blant annet at kjøretøy i takstgruppe 1 med gyldig brikke får 

20 pst. rabatt. 

13. Styringsgruppen for Bymiljøpakken gis fullmakt til å foreta eventuelle mindre 

justeringer i forbindelse med utarbeidelse av proposisjon til Stortinget om 

Bymiljøpakken, slik at denne blir tilpasset forhandlingsresultatet for 

byvekstavtalen. 

Det legges ikke opp til endringer i innkrevingstiden. Bompengeperioden er satt 

til 15 år fra innkrevingstart 1. oktober 2018. 

 
Randaberg kommune slutter seg til følgende for Rogaland fylkeskommune: 
 

14. Under forutsetning av Kommunal- og moderniseringsdepartementets 

godkjenning, garanterer Rogaland fylkeskommune ved selvskyldnerkausjon 
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for et maksimalt låneopptak for bompengeselskapet, avgrenset til 1 500 mill. kr 

for Bymiljøpakken, med tillegg av 10 pst. av til enhver tid gjeldende hovedstol 

til dekning av eventuelle renter og omkostninger. Det samlede garantibeløpet 

blir følgelig 1 650 mill. kr. Garantisten har rett til å sikre garantiene med 1. 

prioritets pant i bompengeselskapets rett til å kreve inn bompenger. 

15. Garantien gjelder fra første opptrekk på finansieringen i forbindelse med 

rekvisisjoner fra oppdragsgiver i byggeperioden, og gjennom 

innkrevingsperioden. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. 

garantiføresegna § 3. Samlet garantitid blir inntil 14 år fra første opptrekk på 

finansieringen i forbindelse med rekvisisjoner fra oppdragsgiver. 

16. Garantien gjelder inntil bompengeselskapets gjeld er nedbetalt og reduseres i 

takt med nedbetalingen av lån. 

17. Det blir lagt til grunn at ansvaret for innkreving og delfinansiering av 

Bymiljøpakken med bompenger skal fortsette i det regionale 

bompengeselskapet Ferde AS. 

 
 

 

 

 

 

Sak  PS  112/19 

 Reforhandlet Byvekstavtale mellom staten, Rogaland fylkeskommune og 
Randaberg, Sola, Sandnes og Stavanger kommune  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

Randaberg kommunestyre gir sin tilslutning til foreliggende Byvekstavtale mellom 
Rogaland fylkeskommune, Stavanger, Sandnes, Sola og Randaberg kommuner, 
Samferdselsdepartementet og Kommunal- og moderniseringsdepartementet 2019-
2029. 

 
 

 

Behandling: 

 

Forslag fra Alexander Rügert-Raustein (MDG): 

 

Forslag til vedtak: 

For å sikre god og forsvarleg sakshandsaming som sikre rettssikkerheit utsettes 
saker 111/19 og sak 112/19 til neste kommunestyremøte. 
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Votering: Rügert-Raustein sitt utsettingsforslag fikk stemmen til MDG og falt. 

 

 

Forslag fra Ingve Lerang (V):  

Randaberg kommunestyre avviser den foreliggende Byvekstavtale 2019-2029 
mellom Staten, Rogaland fylkeskommune og kommunene Stavanger, Sandnes, Sola 
og Randaberg. Det er ikke mulig å godkjenne avtalen når miljøtiltakene i avtalen er 
langt dårligere enn i forrige avtale. 
 
Kommunestyret er sterkt bekymret for den økonomiske risikoen som ligger i avtalen. 
Et fremtidig brudd på nullvekstmålet vil medføre tap av betydelige statlige tilskudd 
uten at det finnes forpliktende tiltak for å kunne rette opp i det. 
 
Kommunestyret ønsker at tidsdifferensieringen av bompengene (rushtidsavgift) 
videreføres, nulltakst for elbiler videreføres frem til minst 2023 og det vurderes innført 
en gradvis innføring av bombetaling for elbiler fra 2023, med inntil 10% av 
normaltakst årlig fra 2024.  
 
Kommunestyret vil ikke at det generelle effektiviseringskuttet i prosjektene i 
Bymiljøpakken skal gå utover kvaliteten på kollektiv- og sykkelsatsingen. 

Fikk stemmene til SV, MDG, V og Ludvigsten (KrF) og falt 

 

Alternativt forslag fra Alexander Rügert-Raustein (MDG): 

 

Dei Grøne fremmer følgjande alternativ forslag til vedtak  

Justering av bompengeopplegg for Bymiljøpakken. 

Den siste tids aukande trafikkutvikling trass i gjeldande bomtakster krev 
klimahandling. Kommunestyret erkjenner at utviklinga går i feil retning og strengare 
tiltak er naudsynt. Førelagt avtale er basert på premisser frå førre valgperiode som 
ikkje er foreineleg med klima- og miljøkrav. 

Difor vedtar kommunestyret følgjande: 

  

1)     Førelagt avtale bryter med klima- og nullvekstmål og godkjennes ikkje. 

2)     Ordførar forhandler vidare med følgjande premisser 

a.     Belønninsmidlar vidareføras med dagens nivå så lenge forhandlingar pågår.  

b.     For å sikre arbeidstakarar i lavtlønnsyrke mot urettferdig stor belasting innførast 
eit lønnsrelatert fleirtrinns rabattsystem. 

c.      CO2utslepp har global verknad og det er likegyldig om den kjem i frå lokal 
trafikk eller gjennomgangstrafikk, person- eller næringtransport. Difor skal 
nullvekstmålet gjelde for all trafikk i regionen, enkeltvis for kvar gruppe og i sum. 
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d.     Nullvekstmålet er berre ein teknisk terskel for utløysing av belønningsmidler. Ut 
over det setter regionen eit mål om reduksjon for summen av all trafikk med minst 
33% i forhald til dagens nivå innan 2030. Trafikkreduksjon med mindre enn 3% dei 
siste 12 måneder krev ytarlege tiltak. 

e.     Det er gjeldande definisjon av nullvekst som ligger til grunn med mindre eit 
framtideg videreutvikla nullvekstmål er openbart og tydeleg strengare enn dagens. 

f.      Grunntakst og tidsdifferensiert tillegg brukes aktiv som verkemiddel for å nå 
dette målet viss trafikkutviklinga tilseie det. Auka inntekter skal brukast til 
takstreduskjon for å styrke den sosiale profilen. Takster kan endres med ein måneds 
varsel frå neste 1. i måneden. 

g.     Kapasitetsaukande vegprosjekt (E39 Smiene-Harestad, E39 Hove-Ålgård, 
Transportkorridor Vest og Tverrfobindelsen) er motstridande til disse målsettinger og 
strykes frå porteføljen. Frigjorte statlege midlar overføres kollektivtiltak. 

h.     Belønningsmidlar aukast monaleg slik at kollektivtakster kan reduserast 
samtideg som kollektivtilbudet utvidast tydeleg i både rutetilbod og hyppigare 
avganger. 

i.       Auka kostnader for innkjøp av kollektivkøyretøy med nullutsleppsteknologi 
fullfinansierast av staten. Det gjelder båe buss, båt og bane. 

 

Votering: Fikk stemmene til MDG, SV og Ludvigsen (KrF) og falt.  

 

Votering: 

Formannskapets tilråding vedtatt mot stemmene til MDG, V, SV og Ludvigsen 
(KrF).  

 

 

Formannskapets tilråding: 

 

Randaberg kommunestyre gir sin tilslutning til foreliggende Byvekstavtale mellom 
Rogaland fylkeskommune, Stavanger, Sandnes, Sola og Randaberg kommuner, 
Samferdselsdepartementet og Kommunal- og moderniseringsdepartementet 2019-
2029. 

 
 

 

 

 

 

Sak  PS  113/19 

 Handlingsprogram for idrett og fysisk aktivitet 2020-2023  
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Kommunestyrets vedtak: 

Vedlagte handlingsprogram for idrett og fysisk aktivitet vedtas som gjeldende. 
Spillemiddelsøknader prioriteres i den rekkefølgen som fremgår av «Prioritert 
handlingsprogram for anleggsprosjekter 2020 - 2023». 
 
 
Frifot Grødem kunstgress bane og løpe bane legges inn som 1. prioritet under 
ordinære anlegg. 
Frifot Grødem Aktivitets anlegg legges inn som 1. prioritet under nærmilijø anlegg. 
 

 

 

Behandling: 

  

Votering: Tilrådingen enstemmig vedtatt. 

 

 

Hovedutvalg for nærmiljø og kulturs tilråding: 

 

Vedlagte handlingsprogram for idrett og fysisk aktivitet vedtas som gjeldende. 
Spillemiddelsøknader prioriteres i den rekkefølgen som fremgår av «Prioritert 
handlingsprogram for anleggsprosjekter 2020 - 2023». 
 
 
Frifot Grødem kunstgress bane og løpe bane legges inn som 1. prioritet under 
ordinære anlegg. 
Frifot Grødem Aktivitets anlegg legges inn som 1. prioritet under nærmilijø anlegg. 
 

 

 

 

 

 

Sak  PS  114/19 

 Valg av leder og nestleder til Råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne for valgperioden 2019-2023  
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Kommunestyrets vedtak: 

 

 

- Kommunestyre utvider medlemmer i MNF til 7 stk faste medlemmer.  
- Som nye faste medlemmer velges:  

o Walter A Raustein (Frp) 
o Tone Edvardsen (foreslått av MNF i møte 25/11) 

 

Varamedlemmer: 

 

1. Marianne Solheim Sande (Sp)  

2. Marianne Hebnes (V)  

3. Anniken Bø (Ap)  

4. Svein Arild Harestad (H)  

5. Fransico Castro (representant fra brukerorganisasjon)  

6. Mona Høvik (representant fra brukerorganisasjon) 

 

Som leder av MNF velges: Espen Nedrebø.  

Rådet velger selv sin nestleder.  

 
 

Behandling: 

Forslag fra Jarle Bø (Sp): 

 

- Kommunestyre utvider medlemmer i MNF til 7 stk faste medlemmer.  

- Som nye faste medlemmer velges:  
o Walter A Raustein (Frp) 
o Tone Edvardsen (foreslått av MNF i møte 25/11) 

 

Varamedlemmer: 

 

1. Marianne Solheim Sande (Sp)  

2. Marianne Hebnes (V)  

3. Anniken Bø (Ap)  

4. Svein Arild Harestad (H)  

5. Fransico Castro (representant fra brukerorganisasjon)  

6. Mona Høvik (representant fra brukerorganisasjon) 

 

Som leder av MNF velges: Espen Nedrebø.  

Rådet velger selv sin nestleder.  
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Forslag fra Reidun Sirevaag (Ap): MNF velger selv leder og nestleder blant sine 
medlemmer. 

 

Votering: Bøs forslag til valg av medlemmer: Enstemmig vedtatt. 

Bøs forslag om valg av leder vedtatt mot Ap, Sv og MDG 

 

 

MNFs tilråding: 

 

 
Følgende personer som nå er valgt som varamedlemmer blir valgt som faste 
medlemmer:  
 
Tone Edvardsen, andre funksjonshemninger  

Francisco Castro, bevegelse  
 
MNF foreslår at følgende personer blir valgt som vara medlemmer:  
Mona Høvik  
Bjørnar Fattnes  
Martha Nymark 
 

 

 

 

Sak  PS  115/19 

 Samarbeidsavtale mellom Randaberg kommune og Jærmuseet om drift 
av Vistnestunet museumsgård  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

Revidert avtale mellom Randaberg kommune og Jærmuseet om drift av Vistnestunet 
museumsgård godkjennes.  
 

 

 

Behandling: 

 

Votering: Tilrådingen enstemmig vedtatt.  

 

Hovedutvalg for nærmiljø og kulturs tilråding: 
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Revidert avtale mellom Randaberg kommune og Jærmuseet om drift av Vistnestunet 
museumsgård godkjennes.  
 

 

 

 

 

 

Sak  PS  116/19 

 Bosetting av flyktninger - 2020  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

1. Randaberg kommune bosetter 18 ordinære flyktninger i 2020. Familieinnvandring 
kommer i tillegg. 

 
2. Rådmannen gis fullmakt til å justere bosettingskapasitet i dialog med IMDi. 

 

3.  Ved spørsmål fra IMDi om inntak av flere enn 20 flyktninger skal Rådmann 
fremlegge ny politisk sak.   
 

4. Randaberg kommune mener at familieinnvandring bør utløse eventuelt 
ekstratilskudd til kommunene på samme måten som for hovedpersonen. 
 

5. Randaberg kommune er ikke anmodet om å bosette enslige mindreårige i 
verken 2018, 2019 eller 2020. Et godt apparat er bygget opp og kommunen 
har god kompetanse på integrering av enslige mindreårige. Randaberg 
kommune mener at det er svært beklagelig at vår kompetanse blir ikke brukte 
på dette området. Det står i strid med kunnskapsdepartementets kriterier for 
tildeling som seie at det skal i størst mulig grad sikres kontinuitet i 
bosettingsarbeidet. 

 

 

 

Behandling: 

 

Tilråding fra Formannskapet enstemmig vedtatt. 

 

Forslag fra Bjørn Kahrs (H): 
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Forslag til nytt punkt:  

 

3) Ved spørsmål fra IMDi om inntak av flere enn 20 flyktninger skal Rådmann 
fremlegge ny politisk sak.   

 

Votering: Vedtatt mot stemmene til V, SV og MDG 

 

 Tilleggsforslag fra Alexander Rügert-Raustein (MDG):  

 

1. Randaberg kommune mener at familieinnvandring bør utløse eventuelt 

ekstratilskudd til kommunene på samme måten som for hovedpersonen. 

 

2.       Randaberg kommune er ikke anmodet om å bosette enslige mindreårige i verken 

2018, 2019 eller 2020. Et godt apparat er bygget opp og kommunen har god 

kompetanse på integrering av enslige mindreårige. Randaberg kommune mener at 

det er svært beklagelig at vår kompetanse blir ikke brukte på dette området. Det står i 

strid med kunnskapsdepartementets kriterier for tildeling som seie at det skal i størst 

mulig grad sikres kontinuitet i bosettingsarbeidet. 

 

Votering: Vedtatt mot stemmene til Froestad (H) og Kjeldaas (Sp) 

 

 

 

 

Formannskapets tilråding: 

 

1. Randaberg kommune bosetter 18 ordinære flyktninger i 2020. Familieinnvandring 
kommer i tillegg. 

 
2. Rådmannen gis fullmakt til å justere bosettingskapasitet i dialog med IMDi.  

 
 

 

 

 

 

 

Sak  PS  117/19 
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 Godkjenning av protokoll - Kommunestyret 12.12.2019  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

 
Protokoll godkjennes. 
 

 

Behandling: 

 

Protokoll enstemmig vedtatt. 

 

Rådmannens tilråding: 

 

 
Protokoll godkjennes. 
 

 

 

 

 

Sak  PS  118/19 

 Suppleringsvalg av forslag til styremedlemmer i Folkehallene, Sørmarka 
flerbrukshall IKS for perioden 2019-2023  

 

 

Kommunestyrets vedtak: 

 
Følgende kandidater til styrene i Folkehallene er foreslått fra Randaberg kommune: 
 
1. Jarle Bø (valgt 17.10.2019 av kommunestyret) 
2. Tor Magne Larsen (valgt 17.10.2019 av kommunestyret) 
3. Turid Nygård  
4.        Renate Kolnes 
 
 
 

 

Behandling: 
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Forslag fra Øystein Stjern (KrF):  

 

Følgende kandidater til styrene i Folkehallene er foreslått fra Randaberg kommune: 
 
1. Jarle Bø (valgt 17.10.2019 av kommunestyret) 
2. Tor Magne Larsen (valgt 17.10.2019 av kommunestyret) 
3. Turid Nygård  
4.        Renate Kolnes 

 

Rådmannens tilråding: 

 

 
Følgende kandidater til styrene i Folkehallene er foreslått fra Randaberg kommune: 
 
1. Jarle Bø (valgt 17.10.2019 av kommunestyret) 
2. kvinnelig kanditat 
 
 
 

 

 

 

 

 

Spørsmål til ordfører fra Ask Brekke (Sv): 

 

I forbindelse med utlysning av konsesjoner på BPA i Randaberg kommune, har 
interesseorganisasjonen ULOBA skrevet et innlegg, der de går hardt ut mot 
kommunen. De skisserer en situasjon der hverdagen til brukere skal rapporteres inn 
i ganske mye detaljer. De kaller det selv overvåkning av funksjonshemmede. Hvis 
deres tolkning stemmer, så er dette en alvorlig situasjon; men vi regner med at 
ULOBA, som interesseorganisasjon, har en annen tolkning av dette, en hva 
kommunen har. Vi ønsker derfor at ordfører skal komme med en oppklaring rundt 
hva, og hvor mye som skal rapporteres, og en begrunnelse for hvorfor. 

  

 

Svar fra ordfører:  
 
Basert på nedenstående mener kommunene i samarbeidet (Sandnes, Sola og 
Randaberg) at de krav til rapportering som er stilt i konsesjonsgrunnlaget både er 
saklige og forholdsmessige. 
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Forskrift om ledelse og kvalitetsforbedring i helse- og omsorgstjenesten gjelder 
virksomheter som er pålagt internkontrollplikt etter Helse - og omsorgstjenesteloven § 
3 - 1 kommunens overordnede ansvar for helse - og omsorgstjenester. Formålet med 
forskriften er å bidra til faglig forsvarlige helse - og omsorgstjenester, 
kvalitetsforbedring og pasient - og brukersikkerhet, og at øvrige krav i helse - og 
omsorgslovgivningen etterleves. BPA er hjemlet i Helse - og omsorgstjenesteloven, 
og kommunene har ansvar for at alle brukere mottar trygge og forsvarlige tjenester. 
For å sikre at de private leverandørene som leverer tjenester på vegne av kommunen 
gir forsvarlige tjenester, har kommunene behov for innsyn. Kommunene må få 
tilstrekkelig informasjon fra leverandør og bruker til å kunne påse at bruker mottar de 
nødvendige tjenestene i henhold til gjeldende vedtak. 

 

I brevet «Kommunenes ansvar for å gi forsvarlige helse - og omsorgstjenester» fra 
Fylkesmannen i Rogaland, datert 05.06.2019 fremgår det tydelig at med kommunens 
frihet til å inngå avtaler med private tjenesteleverandører følger et ansvar for å følge 
opp og kontrollere om tjenestene leveres i tråd med avtalen og gjeldende regelverk. 
Videre fremkommer det at det sentrale er at kommunene alltid skal sørge for at 
personer i kommunen får de tjenestene de har rett på, til rett tid, omfang og kvalitet. 
Kommunene fatter vedtak om tjenester og har ansvaret. Private leverandører som 
kommunen inngår avtale med utøver helsehjelp og omsorg på vegne av kommunen, 
og det er kommunene som har det overordnede ansvaret for helheten i 
forsvarligheten av den hjelpen og de tjenestene som blir gitt». 

 

Uloba har i brev til kommunene påpekt at assistentene er fritatt fra 
dokumentasjonsplikt og dermed ikke kan pålegges å rapportere slik som kommunene 
ønsker. Det er riktig at assistentene er fritatt dokumentasjonsplikt iht. 
Helsepersonelloven. Det foreligger imidlertid ingen krav i konsesjonsgrunnlaget som 
pålegger assistentene journalføring. Ulobas påstand stemmer derfor ikke. 
 

Kommunene kan allikevel kreve at assistentene dokumenterer avvik og andre 
forhold, noe det følgelig er krav om i foreliggende konsesjonsgrunnlag. Det vises til 
veilederen til Fylkesmannen i Vestfold og utviklingssenteret i Vestfold v/ Sandefjord 
kommune: 

«Siden BPA som utgangspunkt ikke er en tjeneste som innebefatter helsetjenester, 
er det heller ingen dokumentasjonsplikt i forhold til helsepersonelloven. For å sikre at 
tjenesten utføres forsvarlig og at man fanger opp eventuelle funksjonsendringer, kan 
det likevel være nødvendig å vurdere om dette må gjøres. Hvis bruker har 
helsetjenester utført av ordinær hjemmetjenesteavdeling i kommunen, vil dette 
fremgå av journal. Uansett, bør det foreligge en hjemmejournal som skal sikre 
dokumentasjon, særlig i forhold til avvik». 

 

Kravet til rapportering som stilles i konsesjonsgrunnlaget er som følger: Ved 
endringer i helsetilstand og/eller funksjonsnivå skal dette rapporteres umiddelbart til 
kommunen. Øvrig rapportering skal inngis i to separate deler, en brukerrettet del og 
en ad HMS. Det vises til Bilag F. for krav til rapportering (se vedlegg). 
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Vi stiller også klare krav i forhold til lønns- og arbeidsvilkår og det er for Randaberg 
kommune sin del allerede rapportert inn til Arbeidstilsynet at kommunen vil ha fokus 
på rapportering og risikovurdering av lønns- og arbeidsvilkår av BPA leverandørene i 
2020. Leverandørene må foreta en egenrapportering av lønns- og arbeidsvilkår på lik 
linje som andre leverandører som leverer tjenester som overstiger 2 millioner kr. eks. 
mva i henhold til «Forskrift om lønns- og arbeidsvilkår i offentlige kontrakter». 

 

Vedlegg til svaret: 

 

Rapportering av den enkelte BPA-ordningen(min 2 ganger per år)  

  

Rapportene ønskes i to separate deler, en brukerrettet del og en HMS 1. Timeforbruk  

  

2. Arbeidsplan o Legge ved kopi  

 3. Arbeidsoppgavene til assistentene o Beskrive oppgavene og bekrefte at 
oppgavene er i henhold til vedtak   

  

  

4. Arbeidslederrollen Beskrivelse av hvordan arbeidsleder mestrer følgende 
oppgaver:  o Planlegge ordningen slik at det er nok faste assistenter samt 
tilkallingsassistenter/ vikarer o Rekruttere og ansette assistenter  o Planlegge 
arbeidstiden innenfor vedtakets ramme og i henhold til arbeidsmiljøloven o Holde 
oversikt over timeforbruk o Utarbeide arbeidsbeskrivelse slik at assistenter vet hvilke 
oppgaver som skal utføres o Gi assistenten nødvendig opplæring for å ivareta 
arbeidsoppgavene o Sørge for et godt og forsvarlig arbeidsmiljø i henhold til 
arbeidsmiljøloven  

  

    

HMS og kvalitet (årlig)  

  

1. Assistenter o Informere om nye assistenter i ordningen  o Bekrefte at politiattest er 
levert o Bekrefte at skjema om taushetsplikt er signert o Bekrefte at assistenter 
oppfyller språkkrav  o Beskriv hvilken opplæring assistenter har mottatt  

 2. Personalmøter og medarbeidersamtaler o Tidspunkt for gjennomførelse o Kopi av 
referat fra personalmøter  

 3. HMS o Beskrivelse av hvordan HMS ivaretas o Ros-analyser  

 4. Avvik o Beskrivelse av avvik og hvordan arbeidsleder og leverandør følger opp 
avvik  

 5. Skademeldinger o Beskrivelse av skademelding og hvordan arbeidsleder og 
leverandør følger opp skademelding  
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 6. Assistentenes lønns- og arbeidsvilkår o Bekrefte at assistentenes lønns- og 
arbeidsvilkår er i henhold til avtalen o Ved bruk av underleverandører bes leverandør 
beskrive hvordan lønns- og arbeidsvilkår følges opp  

  

7. Gjennomførte kurs for assistenter og kurs i arbeidslederrollen  

 8.  Annet 

 

 

BUDSJETTPRESENTASJON FRA VARAORDFØRER:  
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